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Anvendelse af overgemt bejdset rapsfrø 

Det anbefales at få udført en spireanalyse, før overgemt bejdset rapsudsæd anvendes.

Grundet det fugtige efterår 2011 blev der ikke tilsået så meget vinterraps som forventet. Flere avlere har derfor 
rapsudsæd fra 2011 liggende.

Det har hidtil været frarådet at anvende overgemt bejdset rapsudsæd grundet ældre erfaringer med unormal
spiring. Bayer og Syngenta, som markedsfører bejdsemidler, som findes på det markedsførte frø i Danmark, oplyser 
dog, at de ikke har betænkeligheder ved at anvende rapsfrø, som er overgemt fra efteråret 2011, såfremt udsæden 
er opbevaret tørt og køligt. På forespørgsel oplyser Landwirtschaftskammer Slesvig Holsten, at de heller ikke er 
betænkelige herved ved korrekt opbevaring, og at der kan forekomme en spirenedsættelse på 2-3 procent.

Det anbefales derfor at få udført en spireanalyse, før overgemt bejdset udsæd anvendes. 

OK Laboratorium oplyser, at de udfører spireanalyser i raps i spirepapir i 8 dage på samme måde som ved spireanalyser i korn. Der er hidtil kun 
udført relativ få analyser, og OK Laboratorium har ikke hidtil lagt mærke til unormale spirer, men der er meget stor forskel i spireprocenten mellem 
de indsendte prøver. OK Laboratorium vurderer, at de fleste af prøverne har været overgemt bejdset udsæd.
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